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Protokól

z posiedzenia Komisji Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów,

które odbylo sie w dniu 5 lipca 2010 r. w sali konferencyjnej

Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad. l.

Przewodniczacy Komisji GOSiR - Pan Henryk Nowak o godz. 14:30 otworzyl posiedzenie

Komisji i stwierdzil, ze w posiedzeniu uczestniczy 9 radnych i jest zachowane wladne kworum do

podejmowania prawomocnych opinii. Lista obecnosci stanowi zalacznik do protokolu.

Ad.Z.

Czlonkowie Komisji w glosowaniu - 9 glosami "za" bez glosów przeciw i wstrzymujacych sie

zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia KGOSiR.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. Aktualna realizacja inwestycji w Gminie Ksawerów ( w tym Dom Kultury, dalszy ciag ul.

Maly Skret, budowa domu komunalnego ).

4. Sprawy rózne i wniesione.

5. Zamkniecie posiedzenia KGOSiR.

Ad. 3

Wójt Gminy Maria Kopczewska -

- zakonczona zostala inwestycja Maly Skret;

- wykonana zostala ulica Sucha, gdzie trwaja podlaczenia do posesji;

- ostatnie prace wykonczeniowe ul. Ogrodnicza;

- zakupiono samochód ratowniczo- gasniczy na potrzeby OSP w Woli Zaradzynskiej;

- prace i zaangazowanie w budowe Domu Kultury jest wieksze, niz przewidziane w

harmonogramie prac; obecnie trwaja ustalenia na temat kolorystyki scian, doprowadzono

wode, swiatlo, okna zostaly zamontowane, glazura w lazienkach zostala polozona, do

wykonania zostaly schody oraz ustalenie kolorystyki scian, realizacja prac w ogrodzie zima

2010 r.; realizacja inwestycji do 2011 rok;

- ul. Przeswit - ukonczona inwestycja woda i kanalizacja;

- ul. Wspólna - doprowadzona kanalizacja, woda w trakcie realizacji;

- przetarg dotyczacy budynku komunalnego na Widzewie; realizacje inwestycji przeprowadzi

sieradzka firma, która wygrala przetarg; jezeli w ciagu 7 dni nie wplynie zaden protest,

inwestycja budowy domu komunalnego bedzie mogla byc rozpoczeta;



Radna Helena Rusak - powiedziala, ze po zakonczeniu inwestycji na ulicy, nie od razu zostanie

polozona nawierzchnia; ul. Cicha, ul. Spóldzielcza czekaly prawie 1,5 roku na wykonanie

nawierzchni.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - nie mozna wybiórczo polozyc asfaltu, inwestycja oraz

dokumentacja dotyczy pewnego odcinka i w odpowiedniej kolejnosci prace musza zostac

wykonane.

Pozostale ulice, które sa ujete w planie beda realizowane w drugim pólroczu, tj. ul. Zachodnia, ul.

Bednarska, ul. Handlowa, ul. Szeroka, ul. Klonowa. Na dzien dzisiejszy przeprowadzana jest

orientacja rynkowa, celem porównania kosztów dokumentacji. Planuje sie zlozenie wniosku o

wsparcie z Unii Europejskiej na realizacje tych inwestycji.

Zaleglosci podatkowych jest 312 000 zl, co oznacza brak plynnych wplywów do budzetu gminy.

Mieszkancy maja bardzo duze oczekiwania, nie placa jednak podatków, co opóznia rozpoczecie

planowanych prac ( zagrozenie rozpoczecia prac inwestycyjnych ).

Przewodniczacy Komisji GOSiR - Pan Henryk Nowak - powiedzial, ze zaleglosci podatkowe

ciagle sie poglebiaja.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - procedury windykacyjne zostaly juz rozpoczete. Na dzien

dzisiejszy zostalo wyslanych juz 600 upomnien. Duza zasluga w sciaganiu zadluzen nalezy sie

inkasentom z danych terenów.

Soltys Kazimierz Ludziejewski - powiedzial, ze procedura sciagania podatków powinna byc

uelastyczniona. Soltys stwierdzil, ze jezeli nie przypomni sie mieszkancom - naleznosci nie zostana

uregulowane.

Przewodniczacy Komisji GOSiR - Pan Henryk Nowak - zapytal czy soltys ma jedynie dwa

tygodnie na sciagniecie podatków?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - sa to przepisy ordynacji podatkowej, których nalezy

przestrzegac, podlegaja one kontroli. Dodatkowo mniej podatku dochodowego z panstwa wplywa

do budzetu gminy.

Radny Zbigniew Pluta - droga na Malym Skrecie byla nie przejezdna. Radny zapytal czy nie

nalezalo postawic tam znaku zakazujacego wjazd?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - w okresie wielkiej powodzi, kiedy cala Polska zostala zalana,

trudno wymagac, aby ulice w Gminie Ksawerów byly przejezdne. Szczególnie jezeli sa to ulice

tluczniowe. Podobna sytuacja miala miejsce na ul. Wspólnej, ul. Maly Skret, ul. Bocznej, ul.

Mickiewicza. Pani Wójt zwrócila uwage, iz mieszkancy Lodzi wystawiaja weze na ulice,

przelewanie wody powoduje rozmywanie sie powierzchni ulicy. Dodatkowo przejazd samochodów

ciezarowych z ladunkiem niszczy nawierzchnie. Jezeli bedzie mozliwosc, warunki pogodowe beda



odpowiednie - równiarki wyjada na ulice. Dopóki nie zostanie ukonczona w calosci ul. Maly Skret

- nawierzchnia asfaltowa nie zostanie polozona. Taka sama sytuacja dotyczy m.in. ul. Suchej, ul.

Wspólnej. Wszystkie ulice nalezy traktowac jednakowo.

Radny Zbigniew Pluta - powiedzial, ze jezeli warunki pogodowe beda deszczowe ul. Sucha

"rozej dzie sie".

Radny Piotr Kuznickie - zapytal czy stan techniczny ul. Suchej jest dobry?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - jezeli ulica jest wadliwa, koszta zostaja zmniejszone, wówczas

ulica ma mniejsza wartosc. Kamien zostal polozony, czesciowo wybierany, potwierdzeniem jest

odpowiednie oswiadczenie kierownika.

Radny Zbigniew Pluta - powiedzial, ze jest kilka razy dziennie na tej ulicy i nic nie zostalo tam

wykonane, oprócz uporzadkowania.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - gmina posiada gwarancje na te droge.

Radny Piotr Kuznicki - zapytal jak ta sytuacja wyglada z punktu prawnego, skoro obnizona jest

wartosc ulicy?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - parametry techniczne sa dobre ( szerokosc i dlugosc jest

zachowana ).

Radny Zbigniew Pluta - zapytal czy bedzie mozna polozyc destrukt, jezeli zostanie on zakupiony

przez mieszkanców?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - taka realizacja zadania bedzie mogla zostac wykonana. Na tej

ulicy ma miejsce dzika kanalizacja, woda jest wypuszczana na ulice.

Radny Piotr Kuznicki - zapytal na jakiej podstawie wykonawca mial obnizone koszty?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - za jakosc wykonania prac - za kanalizacje i za nawierzchnie.

Radny Piotr Kuznicki - zapytal czy nawierzchnia nie byla odpowiednia zageszczona czy

odpowiednio równa?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - na odbiór ulicy sklada sie wiele elementów, na podstawie

której dokonuje sie oceny. Ocena prac nalezy do osób o odpowiednim wyksztalceniu inzynierskim.

Przy odbiorze Malego Skretu byly znaczace uwagi, co przyczynilo sie do nieprzyjecia odbioru

ulicy. Po naniesieniu poprawek odbyl sie odbiór techniczny ulicy. Radni sa organem

ustawodawczym, a nie wykonawczym.

Zakwestionowano - w nieodpowiednich proporcjach i miejscach polozenie tlucznia oraz uwagi co

do kanalizacji, co spowodowalo obnizenie kosztów za wykonanie prac.

Soltys Bogumila Szczepanska -

1) zapytala w imieniu mieszkanców czy nie znalazlaby sie sala do cwiczen aerobiku w

budowanym Domu Kultury?



2) Zapytala kiedy rozpocznie sie realizacja inwestycji ul. Zachodnia? Kiedy zostanie

ogloszony przetarg?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - Inwestycja ul. Zachodnia rozpocznie sie pod koniec 2010

roku. Sale w Domu Kultury zostaly juz zaadoptowane. Nalezaloby zrezygnowac z czesci biblioteki.

- Parter - biblioteka;

- Pierwsze pietro - sala internetowa dla dzieci.

- Pomieszczenie z przeznaczeniem dla Kól Gospodyn Wiejskich;

- Specjalne pomieszczenie ( z wyciszeniem) - dla muzyków z Orkiestry Detej;

Cwiczenia m.in. aerobik odbywaja sie w Gimnazjum w Ksawerowie ul. Zachodnia; pomieszczenia

do cwiczen powinny miec odpowiednie wymiary; sale w Domu Kultury sa stosunkowo niewielkie.

Kierownikiem Biblioteki i Domu Kultury musi zostac osoba o stosownym przygotowaniu,

wyksztalceniu, w zwiazku z tym zostanie ogloszony konkurs.

Przez okres 5 lat pomieszczenia musza spelniac odpowiednie funkcje, takie jak w poczatkowym

przeznaczeniu, zgodnie z projektem - ustalenia z Urzedem Marszalkowskim - srodki unijne.

Soltys Bogumila Szczepanska - podziekowala za wykoszone rowy na ul. Cegielnianej.

Radna Anna Szczesniak- Rydz - zapytala co z druga czescia naprawy ul. Kosmowskiej?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - na dzien dzisiejszy zabraklo destruktu, co jest przyczyna

zatrzymania prac. W tym roku prace zwiazane z naprawa nawierzchni przeciagaja sie, gdyz wiosna

narobila wiele szkód.

Radna Anna Szczesniak- Rydz - poprosila o wykoszenie terenu dzialki obok ul. Kosmowskiej,

nalezacej do powiatu.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - na ten teren musi zostac wyslana odpowiednia kosiarka

wypozyczana od jednego z mieszkanców. W miare mozliwosci teren ten zostanie uporzadkowany.

Radna Helena Rusak - podziekowala za uporzadkowanie - wykoszenie terenu ul. Andromedy.

Radny Marian Kaleta - zapytal o liczbe domów komunalnych majacych powstac na Widzewie?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - koncepcja przewiduje 3 domy komunalne. Obecnie

realizowany jest jeden z tych bloków, liczacy ok 24 mieszkan.

Radny Piotr Kuznicki - powiedzial, ze jego osoba oraz inni mieszkancy ul. Wspólnej oraz ul.

Granicznej poczynili starania w pozyskaniu destruktu i chca przekazac go Gminie Ksawerów w

czynie spolecznym. Koszt zakup destruktu w duzo mniejszej cenie niz w cenie podanej przez Pania

Wójt. Radny Piotr Kuznicki wyrazil prosbe o poparcie w sprawie przekazania destruktu, tak jak to

zostalo zrobione na ul. Cichej, ul. Zytniej, ul. Spóldzielczej.

Radny Henryk Nowak - zapytal radnego Piotra Kuznickiego czy jest to swiezy destrukt?

Radny Piotr Kuznicki - powiedzial, ze destrukt ten bedzie nadawal sie do polozenia, nie jest on

sfrezowany, zbrylony. Jezeli zgoda zostanie wyrazona dostarczony zostanie destrukt nadajacy sie na



polozenie.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - kazda z ulic, wylozona tluczniem, chcialaby miec polozony

destrukt. Wójt Gminy zauwazyla, ze w budzecie na ten rok nie ma zabezpieczonych srodków na

pokrycie prac zwiazanych z polozeniem destruktu. Destrukt musi zostac polozony przy pomocy

rozkladarki oraz walca - wykonanie zwiazane jest z kosztami finansowymi, na które w budzecie na

rok 2010 nie zostaly zabezpieczone srodki finansowe. W tej chwili wykonywane jest pólrocm,

sprawozdanie, z którego wyniknie ile srodków finansowych pozostalo. Bardzo duzo pieniedzy

zostalo pochlonietych przez powodzie.

Na ul. Wspólnej bedzie mozna wykonac prace- pod warunkiem ukonczenia ulicy, lacznie z

przylaczami i przykanalikami - ul. Graniczna. Polozenie destruktu - musi byc to dobry destrukt. Na

kazdej z ulic destrukt kladziony jest dopiero po uplywie l roku. Ziemia musi zostac dobrze ubita.

Radny Piotr Kuznicki - powiedzial, ze pieniadze zostaly zaoszczedzone na nieterminowym

wykonaniu Malego Skretu.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - zaoszczedzone pieniadze zostaly juz czesciowo

zagospodarowane. Dodatkowo nieplacenie podatków -obniza wplywy do budzetu. Destrukt musi

zostac polozony w upalne dni:

Radny Piotr Kuznicki - zapytal czy Pani Wójt bedzie brala pod uwage koszt 80 zl I l tona

destruktu?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - powiedziala, ze na razie nie wie za jaka kwote zostanie

polozony destrukt. Warunkiem dla wszystkich jest zrobienie przylacza. Nie jest sztuka zakupic

destrukt za 12 zl, ale on wówczas nadaje sie na podbudowe, a nie na pokrycie nawierzchni.

Jezeli nawierzchnia kladziona zostaje na swieze podloze - nie ma mozliwosci, zeby w pewnych

miejscach nie siadla nawierzchnia. Destrukt musi zostac polozony jednym zamachem. Nie ma

mozliwosci rozlozenia na kilka dni.

Radna Helena Rusak - nie nalezy robic niczego pod wplywem chwili. W ul. Cichej, ul.

Spóldzielczej nawierzchnia zostala polozona dopiero po uplywie roku. Najpierw nalezy zebrac

odpowiednia kwote, a nastepnie nalezy zlozyc propozycje do Urzedu Gminy. Istotne jest, aby byl to

dobry destrukt.

Radna Anna Szczesniak- Rydz - zapytala jak wyglada sytuacja co do uwag skladanych na

destrukt.

Radna Helena Rusak - gmina zostaje obciazona uwagami, a nie mieszkancy.

Radny Piotr Kuznicki - destrukt bedzie z certyfikatem jakosci.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - destrukt nie posiada certyfikatu, poniewaz jest materialem

odpadowym, opinii tez sie nie uzyska.

Radny Piotr Kuznicki - zapytal skad wiadomo, ze destrukt jest odpowiedni?



Wójt Gminy Maria Kopczewska - ocenia sie na podstawie granulatu, jak sie frezuje. Okreslaja to

fachowcy, drogowcy podczas wykonywania prac.

Radny Piotr Kuznicki - powiedzial, ze mieszkancy dostarcza próbke destruktu, celem

sprawdzenia jego jakosci.

Radny Henryk Nowak - powiedzial, zeby wstrzymac sie z polozeniem destruktu do czasu

zakonczenia prac.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - destrukt o wyznaczonej wartosci przyjmowany jest uchwala

Rady Gminy Ksawerów.

Radny Zbigniew Pluta - zapytal jaka jest róznica pomiedzy asfaltem, a destruktem?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - na podstawie rozpoznania rynku - róznia sie cena. Asfalt jest

drozszy o 5 zl od destruktu i jest jakosciowo znacznie lepszy od destruktu.

Mieszkancy ul. arkana przekazali pieniadze na destrukt, przeczekali okres zimy, a nastepnie

polozona zostala 4 cm warstwa asfaltu.

Radna Anna Szczesniak- Rydz - zaproponowala, aby w tym przypadku postapic tak jak z ul.

arkana.

Radny Piotr Kuznicki - zapytal do kogo zglasza sie Urzad Gminy o szacunkowa wycene

destruktu?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - gmina dzwoni do firm w województwie z zapytaniem o cene

destruktu, np. firmy sieradzkie.

Radny Piotr Kuznicki - powiedzial, ze sa duze dysproporcje cenowe pomiedzy dywanikiem

asfaltowym, a zakupem dobrego destruktu, który zostanie zaopiniowany przez fachowców.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - powiedziala, ze jezeli p. Piotr Kuznicki zadzwoni do firmy z

zapytaniem o destrukt - uzyska odpowiedz - cena 13 zl / l tona. Dzwoniac z Urzedu Gminy

uzyskamy destrukt za 80 zl / l tona. Przykladem jest sytuacja z p. sohysem Kazimierzem

Ludziej ewskim.

Ad. 4.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak - odczytal radnym zlozone pisma do Komisji

Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa:

l) pismo p. Pawel Perenc - z prosba o wydzierzawienie przez Gmine Ksawerów dzialki

oznaczonej nr ewid. 956/1 o pow. 440 m.kw, polozonej w Ksawerowie przy ul. Lódzkiej 59,

celem prowadzenia na niej dzialalnosci gospodarczej typu "rozno".

Pismo stanowi zalacznik do protokolu.

2) Pismo Zarzad Rady Powiatu - w zwiazku z pismem z dnia 26.04.2010 r. Zarzad Powiatu w

Pabianicach, dotyczacym budowy chodnika w drodze powiatowej nr 3303 E - ulica



Poludniowa w Woli Zaradzynskiej oraz podania informacji, czy Gmina Ksawerów wzielaby

udzial w finansowaniu jego budowy i w jakim stopniu, Wójt Gminy Ksawerów uprzejmie

prosi o zajecie stanowiska w powyzszej sprawie. Sprawa jest rozpatrywana na wniosek

Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Woli Zaradzynskiej.

W budzecie gminy Ksawerów na rok 2010 nie zostaly zarezerwowane srodki finansowe na budowe

chodnika w ulicy Poludniowej.

Stanowisko Komisji: odrzucenie wniosku p. Pawla Perenca z prosba o wydzierzawienie przez

Gmine Ksawerów dzialki oznaczonej nr ewid. 956/1 o pow. 440 m.kw, polozonej w Ksawerowie

przy ul. Lódzkiej 59, celem prowadzenia na niej dzialalnosci gospodarczej typu "rozno".

Wynik glosowania: 8 radnych glosowalo "za", glosów przeciw i wstrzymujacych nie bylo.

( radna Barbara Wódka nie wziela udzialu w glosowaniu)

Stanowisko Komisji: odrzucenie wniosku od Zarzadu Rady Powiatu - w zwiazku z pismem z

dnia 26.04.2010 r. Zarzad Powiatu w Pabianicach, dotyczacym budowy chodnika w drodze

powiatowej nr 3303 E - ulica Poludniowa w Woli Zaradzynskiej oraz podania informacji, czy

Gmina Ksawerów wzielaby udzial w finansowaniu jego budowy i w jakim stopniu, Wójt Gminy

Ksawerów uprzejmie prosi o zajecie stanowiska w powyzszej sprawie. Sprawa jest rozpatrywana na

wniosek Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Woli Zaradzynskiej.

Uzasadnienie : W budzecie gminy Ksawerów na rok 2010 nie zostaly zarezerwowane srodki

finansowe na budowe chodnika w ulicy Poludniowej.

Wynik glosowania: 8 radnych glosowalo "za", glosów przeciw i wstrzymujacych nie bylo.

( radna Barbara Wódka nie wziela udzialu w glosowaniu)

Przewodniczacy Komisji Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa - poprosil czlonków

komisji o wyrazenie swojego zdania w sprawie wydzierzawienia przez Gmine Ksawerów dzialki

2115, polozonej ul Zachodnia w Ksawerowie, celem zagospodarowania terenu na cele Osrodka

Pielegnacyjno- opiekunczego dla Osób Starszych w Ksawerowie przy ul. Zachodniej 37.

Stanowisko Komisji: Komisja Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa nie wyraza zgody na

sprzedaz lub wydzierzawienie dzialki 2115, bowiem zachodzi koniecznosc zagospodarowania

terenu na cele oswiatowo- kulturowe.

W najblizszym okresie komisji wnioskuje o uporzadkowanie terenu i rozpoczecie opracowan

projektowych, celem wlasciwego zagospodarowania terenu.

Wynik glosowania: 7 radnych glosowalo "za", wstrzymujacych - 1, glosów przeciw nie bylo.



( radna Barbara Wódka nie wziela udzialu w glosowaniu, radny Zbigniew Pluta wstrzymal sie od

glosu)

Ad. 5.

Wobec zrealizowania porzadku obrad Przewodniczacy Komisji - Hemyk Nowak o godz. 16:00

zamknal posiedzenie Komisji Gospodarki Ochrony Srodowiska i Rolnictwa.

Protokól sporzadzila:

SEKRETARKA

Wl&o~k~
Marta. Ziólkowska.

Zalaczniki:

1. Lista obecnosci czlonków Komisji.

2. Lista gosci

3. Pismo p. Pawel Perenc

4. Pismo - odp. od Zarzadu Rady Powiatu
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